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Hetényi László – a Budapesti Gyógyszerészi Kamara elnöke
Mária Terézia 1770-ben, a Nagyszombati Egyetemet alapító rendeletében azt 
írta: gyógyszerész az lehet, aki egyetemet végez. Akkoriban is egy egyetemen 
képezték az orvosokat és a gyógyszerészeket — tanulmányai végeztével az 
orvos a foglalkozási doktori, a gyógyszerész pedig a magister pharmaciae 

címet kapta. Azóta küzdenek a doktori címért. Nagyon örülök, hogy sikerült! Ez 
a cím megerôsíti a beteg iránt érzett elhivatottságot, de a kötelezettséget is! 

Börcsök Enikô – színmûvész
Szerintem ez jó dolog lehet, mert így nô a patikusok tekintélye, és akkor a Mari 
néni nem mindennel a doktor úrhoz rohangál majd, hanem meg meri kérdezni 
a gyógyszerészt is — természetesen elsôsorban a gyógyszerekrôl. Egyébként 
pedig sokat tanult emberekrôl van szó, miért ne írhatnák oda, hogy doktor? 

Attól még nem fognak hirtelen mûteni! Persze, nyilván nem kötelezô használni, 
mint ahogy, ha nekem meglesz a DLA-m, én sem fogom kiíratni a színlapra, hogy 

Dr. Börcsök Enikô, mert az egyszerûen röhejes lenne…

Törôcsik Mária – egyetemi tanár
Én azt gondolom, hogy nagyszerû, kapják meg – csak akkor azt nem 
értem, hogy nekem, mint közgazdásznak miért kellett még hosszú évekig 
fáradoznom, hogy megszerezzem a doktori címet? És ha már kiterjesztették 
ezt a kört a gyógyításban, akkor, mondjuk, a pszichológusoknak miért nem jár 

a cím? Bizonyos országokban, úgy tudom, maguk az orvosok sem kapják meg 
automatikusan, hanem meg kell szerezniük!

Jakó Erika – a Revalid termékmenedzsere
Teljes mértékben helyeslem: egy nagyon kemény egyetemet kell elvégezniük, 
nagyon komoly tudást kell megszerezniük, és aztán minden nap alkalmazniuk. 
Emellett folyamatosan tovább kell képezniük magukat, mint az orvosoknak, és 
ugyanúgy naprakésznek kell lenniük a saját területükön. Ma az a tendencia 

érvényesül, hogy a patikusok vállaljanak át terheket az orvosoktól, tehát 
nagyobb szerepük legyen a felvilágosításban, életmód-tanácsadásban is.

Donáth Judit – az ORFI kórház reumatológus fôorvosa:
Azt remélem, hogy a betegek ezután jobban elismerik a gyógyszerész 
szaktudását, nagyobb bizalommal fordulnak hozzá, és betartják javaslatait. 
Orvosként látom, mekkora károkat okozhat, ha a beteg maga dönti el, a sok 
recept nélkül kapható szer közül mivel „gyógyítja” önmagát. Remélem, az 

emberek még tisztelik a doktori címet, és elfogadják, hogy a gyógyításhoz 
szaktudás kell.

Vitézy Péter – a Humantrade patika-üzletág vezetôje 
Nagyon örülök annak, hogy a gyógyszerészek is megkaphatják azt a címet, 
amely a gyógyító embereket megilleti. Jó volna, ha ennek nem a rangbéli, 
hanem a felelôsséggel összefüggô jelentôségére kerülne a hangsúly. Úgy 
gondolom, hogy az orvosoknak és a gyógyszerészeknek meg kell találniuk 

azokat a határokat, amelyek mentén közösen, ugyanakkor egymás szakterületét 
tiszteletben tartva tudják végezni munkájukat. 

A hónap kérdése: 

Mit szól Ön ahhoz, hogy 2009. január 1-tôl 
a gyógyszerészek is megkapják a doktori címet?


